
PROTOKOŁ NR  7/2011 
z posiedzenia wspólnego wszystkich  

Komisji Rady Gmin Dębnica Kaszubska  
z dnia 16 lutego 2011 roku  

 
W posiedzeniu udział wzięli: 

1. 5 członków komisji Kultury i oświaty – wszyscy obecni, 
2. 4 członków Komisji Infrastruktury i Budżetu – nieobecny Z. Bojanowski, 
3. 3 członków Komisji Rewizyjnej – nieobecny I. Ziółkowski, 
4. Jadwiga Karaś  - Przewodnicząca Rady Gminy, 
5. Eugeniusz Dańczak - Wójt Gminy, 
6. Marek Malinowski – Skarbnik Gminy. 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Ciąg dalszy opiniowania projektu budżetu na 2011 rok, 
2. Sprawy bieżące. 
Posiedzenie otworzyła i mu przewodniczyła Agnieszka  Łomża – Zastępca 
Przewodniczącej Rady Gminy. 

Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem, czy Komisja 
Infrastruktury i Budżetu uzgodniła stanowisko w sprawie wniosku Radnego M. 
Olecha, dotyczącego kolejności remontu dróg w Dębnicy Kaszubskiej?  
Jednocześnie poinformowała, że podtrzymuje swoje stanowisko i uważa, że zgadza 
się co do wykonania modernizacji ulicy Fabrycznej, ale co do ulicy Zielonej to uwa ża, 
że w pierwszej kolejności należy zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami wykonać 
takie prace na ulicy Polnej (wniosek w teczce  OG.0004.2011).  
Radny M. Olech poinformował, że podtrzymuje swój wniosek, a nawet rozszerza jego 
zakres o wykonanie oświetlenia drogowego. Poinformował, że jest osoba prywatna, 
która chce w tym partycypować. 
Radni dyskutowali nad stanem całej infrastruktury drogowej w Dębnicy Kaszubskiej 
oraz w terenie. Temat jest bardzo szeroki i potrzeby są w tym zakresie bardzo duże. 
Dyskutowano także na temat partnerstwa publiczno – prawnego, przy realizacji tych 
zadań. Uważają, że jest to ważna inicjatywa ze strony społeczeństwa, ale  należy do 
tej formy realizacji zadań bardzo ostrożnie podchodzić, gdyż takich inicjatyw może 
być więcej i w przypadku zgody na jedną taką inicjatywę może dojść do takiej 
sytuacji, że mieszkańcy innych ulic także będą zgłasza gotowość partycypacji i 
będziemy realizować te zadania, w których partycypują mieszkańcy. Należy 
pamiętać, że nie wszystkich mieszkańców stać na partycypację w kosztach. Nie 
można dopuścić do sytuacji, że mieszkańcy niektórych ulic nie doczekają się prac 
modernizacyjnych. Radni są świadomi faktu, że za kwoty, które planuje się 
realizować zadania z zakresu drogownictwa, niewiele nowych nawierzchni 
powstanie. 
Wnioski z dyskusji: 
- Komisja Infrastruktury i Budżetu ma na swoim posiedzeniu dokonać wizji lokalnej 
wszystkich dróg na terenie gminy, w celu zapoznania si ę z dokładnym ich stanem, 
- opracować harmonogram realizacji zadań na drogach i ulicach podleg łych Wójtowi, 
(przy ustalaniu harmonogramu należy brać pod uwagę okres oczekiwania oraz ilość 
mieszkańców), 
- przeanalizować potrzeby w zakresie oświetlenia ulicznego,  
- rozszerzyć katalog ulic do remontu w Dębnicy Kaszubskiej poprzez dopisanie ulic 
oraz kwot w WPF na realizację tego zadania na lata następne.  

 



Radny M. Olech wycofał wniosek w sprawie kolejności remontu dróg w Dębnicy 
Kaszubskiej.  
Agnieszka Łomża – Zastępca Przewodniczącej przekazała głos Skarbnikowi Gminy 
celem kontynuacji omawiania projektu budżetu na 2011 rok. 
Skarbnik Gminy poinformował, że w tej części chciałby zapoznac Radnych z 
planowanymi wydatkami na 2011 rok. Poinformowa ł, że w projekcie budżetu na 
wydatki zaplanowano 38.398.932 z ł, obecnie po korekcie ta kwota wyniesie 
41.570.685 zł. Zmiany wynikają z faktu, że dopiero teraz wpływają kwoty, które 
powinny wpłynąć w roku ubiegłym z tytułu rozliczenia wykonanych inwestycji z 
Urzędu Marszałkowskiego. 
Ponadto poinformował, że wprowadza zmiany w następujących rozdziałach i 
paragrafach:  
ZMNIEJSZENIA: 
- rozdział 60016 § 4270 - 50 tys. 
- rozdział 70005 § 4270 – 50 tys. 
                         - 4300 – 50 tys. 
- rozdział 75025  § 4270 – 50 tys. 
- rozdział 75412 § 6060 – 125.994 zł 
-  rozdział 75702 – 92 tys. (na dzień dzisiejszy – będzie weryfikacja) 
-  rozdział 75818 § 4810 – 50 tys. (rezerwa Wójta) 
- rozdział 80110 § 4270 – 60 tys. 
- dział 900 – 50 tys. 
ZWIĘKSZENIA: 
- rozdział 80101 § 6050 – 880,800 zł 
- rozdział 80110 § 6050 – 85 tys. (przebudowa gimnazjum) 
- dział 858 było 1.089.920 zł jest 1.202.230 zł. 
- rozdział 919 § 4030 – 15 tys. 
- rozdział 92109 § 6220 131.032 z ł ( kwota na wkłady własne na realizację projektów 
złożonych przez GOK.  
Ponadto poinformował, że ujęto następujące kwoty: 
-86 tys. – dotacja na remonty zabytkowych kościołów w ramach projektu, 
- 505 tys. zwrot od Marszałka Województwa Pomorskiego. 
Poinformował, że po wprowadzeniu wszystkich zmian planowany deficyt budżetowy 
wyniesie 2.092.093 zł., natomiast zadłużenie 16.932.934 zł.  
Radna E. Fryckowska zwróciła się z pytaniem, jakie będą podejmowane decyzje w 
przypadku nieosiągnięcia planowanych dochodów ze sprzedaży działek, czy 
będziemy zwiększać deficyt? 
Skarbnik poinformował, że nie będziemy zwiększać deficytu, będziemy ciąć 
inwestycje.  
Radni w tej części posiedzenia dyskutowali na temat działalności GOK. Radny  
P. Pałubicki uważał, że należy tej jednostce obciąć budżet o 70 tys. Zwracali także 
uwagę na fakt, że programy, które pisze ta jednostka, dotyczą tylko bazy w Dębnicy 
Kaszubskiej. Żaden program nie dotyczy placówek w terenie. Po przeanalizowaniu 
obecnej sytuacji Radni uznali, że należy z uwagi na fakt, że od lutego jest nowa Pani 
dyrektor utrzymać budżet tej jednostki na zaproponowanym poziomie w celu 
umożliwienia rozwoju placówek kulturalnych i nieblokowania inwes tycji.  
Radni podkreślają, że z uwagi na termin objęcia funkcji radnych, nie było zbyt dużo 
czasu, by dokładnie przeanalizować ten budżet. Proszą, by od przyszłego roku 
przedkładać radnym także budżety cząstkowe jednostek, by mogli się z nimi 
zapoznać szczegółowo.  

 



Radna E. Fryckowska poinformowała, że na jedno z najbliższych posiedzeń Komisji 
Kultury i Oświaty zostanie zaproszona nowowybrana Dyrektor GOK w celu 
omówienia głównych zadań tej instytucji i oczekiwań społeczeństwa w zakresie 
kultury. 
Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Rady poinformowała, że do Biura Rady, do 
wiadomości wpłynęły następujące pisma w sprawie przyznania środków na realizację 
zadań w 2011 r. Zapoznała Radnych z ich treścią. (pismo w teczce Nr OG.004.2011) 
- OSP Budowo – 15 tys. na dokończenie prac przy modernizacji remizy OSP (pismo 
w teczce Nr OG.0004.2011). 
Wójt poinformował, że tych środków nie należy szukać w budżecie. Uważa, że późno 
na takie wnioski, one winny by składane przed rozpoczęciem prac przy konstrukcji 
budżetu, będzie ich szukał w trakcie roku.  
- Klubu Seniora w Dębnicy Kaszubskiej na jednolite stroje. ( pismo w teczce Nr 
OG.0004.2011) 
Wójt poinformował, że środki na ten cel winny znaleźć się z budżetu GOK.  
Skarbnik Gminy zapoznał Radnych z Uchwałą Nr 001/g221/P/IV/11 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 10 stycznia 2011 
r. w sprawie opinii o projekcie ustawy budżetowej Gminy Dębnica Kaszubska na 
2011 rok oraz możliwości sfinansowania deficytu budżetu (Załącznik Nr1 do 
protokołu). Poinformował także, że wskazane uchybienia zostały uwzględnione w 
projekcie uchwały budżetowej. 
Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwa ły. 
Agnieszka Łomża - Zastępca Przewodniczącej zarządziła głosowanie nad 
projektem budżetu. Poinformowała, że Komisja Kultury i Oświaty z uwagi na fakt, że 
jest w niepełnym składzie ( w trakcie posiedzenia komisję opuścili: E. Fryckowska, B. 
Stachowicz, B. Sowińska) nie będzie opiniowała uchwał. Opinię uzgodni w terminie 
późniejszym. 

a) Komisja Rewizyjna – 3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
b) Komisja Infrastruktury i Budżetu – 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 

Ad 2 
Agnieszka Łomża –Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy zapoznała Radnych z 
projektami uchwał: 

a) podziału sołectwa Krzywań i utworzenia dwóch odrębnych sołectw (załącznik 
Nr 2), 

b) podziału sołectwa Skarszów Górny i utworzenia dwóch odrębnych sołectw. 
(załącznik Nr 3). 

Radni uważają, że należy się zastanowić, czy warto tworzyć tak małe sołectwa. 
Obawiają się, że jeżeli wyrażą zgodę, inne miejscowości także będą ubiegać się o 
utworzenie dodatkowych sołectw. Zwracają także uwagę na fakt, że te miejscowości 
nie mają zaplecza – świetlic i kolejnym krokiem ze strony mieszkańców będzie 
żądanie ich budowy. 
Wójt poinformował, że przeprowadził konsultacje z mieszkańcami. Mieszkańcy są za 
utworzeniem oddzielnych sołectw. Nie chce blokować im drogi do samorządności i 
decydowania o losach swojej miejscowości.   
Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad projektami uchwa ł. 
a) 

a) a) Komisja Rewizyjna – 3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
b) Komisja Infrastruktury i Budżetu – 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

 



b) 
a) Komisja Rewizyjna – 3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
b) Komisja Infrastruktury i Budżetu – 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 

Radni uważają, że Wójt powinien poinformować mieszkańców miejscowości 
dążących do powstania sołectw o fakcie, że Radni nie wyrażą zgody na budowę 
świetlic w tych miejscowościach. 
c) 
Agnieszka Łomża – Zastępca Przewodniczącej zapoznała radnych projektem 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama 
nieruchomość (załącznik Nr4). 
Wójt poinformował, że osoby ubiegające się o dzierżawę w najbliższym czasie będą 
mogły ubiegać się o renty rolnicze. Użytkują zgodnie z przeznaczeniem. Dotyczy ona 
dzierżawy części naszej dużej działki. 
Agnieszka Łomża – Zastępca Przewodniczącej zarządziła glosowanie nad projektem 
uchwały. 

a) Komisja Rewizyjna – 3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących, 
b) Komisja Infrastruktury i Budżetu – 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 

Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała Radnym, że w dniu 19 
lutego 2011 roku o godz. 1000 w świetlicy w Szkole Podstawowej odbędzie się 
szkolenie radnych z zakresu Ustawy o Finansach Publicznych.  
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
Protokołowała: Teresa Kozdroń-Kołacka 
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